
Protokół Nr XXVII/14 

 

z obrad XXVII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 13 listopada 2014 roku 

 

     Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. Franciszek Gawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Grażyna Płonowska 

10. Janusz Puchalski 

11. Stanisław Radulski 

12. Feliks Aleksander Wróblewski 

13. Adam Żoch 

14. Magdalena Żochowska 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

2. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 

3. Zdzisława Iwańczuk   Skarbnik Gminy 

4. Józef Michałowski  Kier. Ref. RŚ, Radny Powiatu Bielskiego 

5. Andrzej Krzemień  PO Kier. Ref. GK 

6. Piotr Paprocki   Kier. Ref. BP 

7. Agata Puchalska  PO Kier. GOUK w Kalnicy 

8. Jolanta Januszewska  Kier. GOPS 

9. Krzemień Kazimierz  Przewodniczący NSZZ „Solidarność” 

10. Stanisław Bolesta  Kierownik Posterunku Policji w Brańsku 

11. Stanisław Bachurek  Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

12. Andrzej Uszakiewicz  Radca Prawny 

13. Andrzej Roch Charyton  Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej 

 

   oraz sołtysi  zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

   Przed otwarciem obrad XXVII sesji Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XXVII sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Brańsk. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów.   



Ad.2 Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

 

Wobec braku uwag do wniosku i propozycji zmian w porządku sesji, Przewodniczący Rady 

odczytał porządek obrad w brzmieniu:     

 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk, 

b) zmiany Uchwały Nr XXI/192/13 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2014 rok, 

c) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Brańsk na lata 2014 – 2017. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 

2013/2014, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

7. Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy 

Brańsk i Kierowników jednostek organizacyjnych Urzędu Gminy Brańsk złożonych za 

2013r. 

8. Podsumowanie VI kadencji samorządu terytorialnego. 

9. Interpelacje i wnioski radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad.  

 

 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XXVI sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XXVI sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami.  

Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącej Komisji RGOBiT, 

która odczytała pozytywną opinię w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod obrady XXVII 

sesji. ( Opinia Nr 55/39/14 z dnia 4 listopada 2014 r. w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.5a) Kierownik Referatu Budownictwa i Planowania Piotr Paprocki przedstawił projekt 

uchwały w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. 



Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXVII/235/14 

w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. 

 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

 

Ad.5b) Sekretarz Gminy Wojciech Jakubowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXI/192/13 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 

rok. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXVII/236/14 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/192/13 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2013 r. w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2014 rok. 

 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5c) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 

2014 rok. 

 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

Do załącznika Nr 1 

  

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92116 – Biblioteki  

§ 2020 zwiększono dochody z tytułu dofinansowania ze środków finansowych Biblioteki 

Narodowej zakupu nowości wydawniczych w 2014 r. o kwotę 2 000,00 zł. 

W rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 2320 w wyniku zawartej ze Starostwem 

Powiatowym w Bielsku Podlaskim umowy na wsparcie organizacji uroczystości gminnej  

pn.: „Festiwal Rolnika i Przedsiębiorcy” zwiększono dotację celową na zadania bieżące 

realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego o 

kwotę 3 000,00 zł, z przeznaczeniem na organizację konkursu „Najlepsza gospodyni”. 

 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz.75075 – Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego w związku z Umową Przyznania Pomocy nr 00118-6930-UM1040290/14 na 

operację „Promocja, rozwijanie turystyki i rekreacji poprzez wydanie folderu informacyjnego” z 

zakresu małych projektów w ramach działania 413 „Wdrażania lokalnych strategii rozwoju” 

objętego PROW na lata 2007-2013 zawartą w dniu 22.10.2014 r.  z Samorządem Województwa 

Podlaskiego w Białymstoku zwiększono środki  

na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin w § 2707 o kwotę 5 990,00 zł. 

 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80195 – Pozostała działalność zgodnie  

z aneksem Nr 1/11/2014 do umowy Nr FK.3146.6/11/2014 w sprawie wysokości i trybu 

przekazywania w 2014 roku środków Funduszu Pracy z przeznaczeniem na dofinansowanie 

pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników oraz ich rozliczania w § 2700 

zwiększono środki na ten cel o kwotę 16 162,00 zł. 

 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85214 – zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 



Wojewódzkiego zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 

4 746,00 zł. 

 

W rozdz. 85216 – Zasiłki stałe § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin  

o kwotę 5 016,00 zł. 

 

W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – Pomoc materialna dla 

uczniów § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację 

celową na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 23 904,00 zł, w §2040 na podstawie 

pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację celową  

na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 225,00 zł. 

 

W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne § 6330  
na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zmniejszono dotacje celowe  

na realizację zadania „Poprawa bezpieczeństwa komunikacyjnego drogi gminnej Markowo  

– Glinnik KM 0+000-3+228” o kwotę 46 565,00 zł. 

 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe § 0870 
zwiększono dochody z tytułu sprzedaży drzewa z działki geod. Nr 377/5 (teren placu szkolnego) o 

kwotę 7 800,00 zł. 

 

W dziale 921  -Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego ,rozdz. 92109  zmniejszono  

dochody  o kwotę 98.316 zł gdyż nie otrzymaliśmy środków unijnych   

na remont  świetlicy w Brzeźnicy. 

 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75011 – Urzędy wojewódzkie § 2010 na 

podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację celową  

z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej  

oraz innych zadań zleconych gminie o kwotę 1 429,00 zł, z przeznaczeniem na opłatę 

ubezpieczenia społecznego pracowników, w związku z podniesieniem od 1 lutego 2012 r. 

wysokości składki rentowej. 

 

 W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85215 – Dodatki mieszkaniowe § 2010  

na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zmniejszono dotację celową  

z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej  

oraz innych zadań zleconych gminie o kwotę 1 000,00 zł, przeznaczoną na wypłatę 

zryczałtowanych dodatków energetycznych za I i II kwartał 2014 r. dla odbiorców wrażliwych 

energii elektrycznej oraz koszty obsługi tego zadania. 

           

Do załącznika Nr 2 

 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92116 – Biblioteki  

§ 2480 zwiększono wydatki na zakup nowości wydawniczych o kwotę 2 700,00 zł  

( 2 000,00 zł dofinansowanie z Biblioteki Narodowej, 700,00 zł wkład własny). 

 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe § 2310 

zwiększono wydatki na dotację celową na realizację zadania na podstawie porozumienia  

z Gminą Wyszki na naukę religii prawosławnej w Szkole Podstawowej w Świrydach o kwotę 

300,00 zł. 

 

 



W rozdz. 80110 – Gimnazja § 2310 zwiększono wydatki na dotację celową  

na realizację zadania na podstawie porozumienia z Gminą Wyszki na naukę religii prawosławnej w 

Publicznym Gimnazjum w Glinniku o kwotę 300,00 zł. 

 

W rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 4210 w wyniku zawartej ze Starostwem 

Powiatowym w Bielsku Podlaskim umowy na wsparcie organizacji uroczystości gminnej  

pn.: „Festiwal Rolnika i Przedsiębiorcy” zwiększono wydatki na organizację konkursu „Najlepsza 

gospodyni” o kwotę 3 000,00 zł. 

 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi  w związku z przeniesieniem realizacji części zadania pn.: „Budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Brańsk (II etap)” na rok 2015 zmniejszono 

wydatki na realizację tego zadania w § 6057 o kwotę  1 053 988,00 zł i w § 6059 o kwotę 

649 418,00 zł. 

 

W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne § 6050 
w wyniku zmniejszenia dotacji celowej na realizację zadania „Poprawa bezpieczeństwa 

komunikacyjnego drogi gminnej Markowo– Glinnik KM 0+000-3+228” zmniejszono wydatki na 

ten cel o kwotę 46 565,00 zł. 

W dz.600-Transport i łączność rozdz.60016 –Drogi publiczne gminne §6050 

zmniejszono wydatki na zadanie pn ,,Przebudowa drogi  gminnej Bronka-Kadłubówka  

w kwocie 500 000,00 zł  gdyż zadanie zostało  przeniesione do realizacji  w roku 2015.  

 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na 

prawach powiatu) § 4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia  

o kwotę 1 200,00 zł.  

 

W rozdz.75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego w związku  

z Umową Przyznania Pomocy nr 00118-6930-UM1040290/14 na operację „Promocja, rozwijanie 

turystyki i rekreacji poprzez wydanie folderu informacyjnego” z zakresu małych projektów w 

ramach działania 413 „Wdrażania lokalnych strategii rozwoju” objętego PROW na lata 2007-2013 

zawartą w dniu 22.10.2014 r.  z Samorządem Województwa Podlaskiego  

w Białymstoku zwiększono wydatki na realizację zadania „Promocja, rozwijanie turystyki  

i rekreacji poprzez wydanie folderu informacyjnego” w § 4307 o kwotę 5 990,00 zł (kwota 

dofinansowania), w § 4309 o kwotę 2 010,00 zł (środki własne) i w § 4300 o kwotę 1 840,00 zł ( 

środki własne - wydatki niekwalifikowane). W § 4210 zwiększono wydatki na zakup mapy 

województwa podlaskiego zawierającej informacje promujące Gminę Brańsk o kwotę 1 000,00 zł, 

w § 4300 zwiększono wydatki na ogłoszenia w prasie promujące Gminę Brańsk  

o kwotę 200,00 zł.  

 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 – 

Ochotnicze straże pożarne § 4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych  

o kwotę 10 000,00 zł. 

 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe w § 4210 w 

związku z oszczędnościami na zakup oleju opałowego wynikającego z zainstalowania kolektorów 

słonecznych na budynkach szkół zmniejszono wydatki na ten cel o kwotę 39 150,00 zł. 

W Szkole Podstawowej w Mniu dochody z tytułu sprzedaży drzewa z działki geod. Nr 

377/5 (teren placu szkolnego)  w wysokości 7 800,00 zł przeznaczono na: 

- zakup materiałów potrzebnych do remontu łazienki szkolnej - § 4210 – kwota 500,00 zł, 



- usługi związane z remontem łazienki - § 4170 – kwota 300,00 zł, § 4300 – kwota  

1 000,00 zł, 

- modernizacja sali informatycznej (zakup 3 komputerów) - § 4240 – kwota 6 000,00 zł. 

W Szkole podstawowej w Holonkach w § 4010 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników o kwotę 3 000,00 zł w związku z zatrudnieniem asystenta 

nauczyciela, w §4280 zwiększono wydatki na badania okresowe pracowników o kwotę  

50,00 zł. 

Zmniejszono wydatki   w § 4210 w SP w Świrydach o  kwotę 5.400 zł która powstała  z 

oszczędności oleju opałowego natomiast zwiększono plan wydatków  w §4300  

na zakończenie  ogrodzenia przy SP Świrydy o kwotę 5 400,00 zł. 

 

W rozdz. 80106 – Inne formy wychowania przedszkolnego  
w ramach projektu „ Edukacja dzieci naszą przyszłością – ośrodki wychowania przedszkolnego w 

gminie Brańsk” dokonano przeniesienia planu pomiędzy paragrafami zgodnie ze zrealizowanymi 

wydatkami ujętymi w projekcie. 

 

W rozdz. 80110 – Gimnazja w § 4210 zwiększono wydatki na zakup mebli o kwotę 

1 400,00 zł: w Publicznym Gimnazjum w Glinniku o kwotę 400,00 zł i w Publicznym Gimnazjum 

w Oleksinie o kwotę 1 000,00 zł, w § 3020 zwiększono wydatki na zakup środków bhp o kwotę 

500,00 zł, jednocześnie zmniejszono  wydatki w § 4210 na zakup oleju opałowego o kwotę 500,00 

zł. 

W rozdz. 80113 – Dowożenie uczniów do szkół § 4010 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników o kwotę 2 000,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na opłatę 

składek na ubezpieczenie społeczne o kwotę 2 300,00 zł, w § 4170 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia o kwotę 2 800,00 zł. 

 

W rozdz. 80143 – Jednostki pomocnicze szkolnictwa § 4010 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników o kwotę 600,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na opłatę 

składek na ubezpieczenie społeczne o kwotę 200,00 zł, w § 4140 zwiększono wydatki  

na opłatę składek na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób niepełnosprawnych o kwotę 400,00 zł. 

 

W rozdz. 80148 – Stołówki szkolne i przedszkolne  w § 4010 zwiększono wydatki na 

wynagrodzenia pracowników o kwotę 2 500,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na opłatę składek 

na ubezpieczenie społeczne o kwotę 200,00 zł, w § 4170 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia o kwotę 9 000,00 zł,  

w § 4210 zwiększono wydatki na zakup termosów i na zakup materiałów  

do usunięcia awarii o kwotę 5 000,00 zł, w § 4280 zwiększono wydatki na badania profilaktyczne 

pracowników o kwotę 300,00 zł, w § 4300 zwiększono wydatki na usunięcie awarii o kwotę 

3 000,00 zł. 

 

W rozdz. 80195 – Pozostała działalność zgodnie z aneksem Nr 1/11/2014 do umowy Nr 

FK.3146.6/11/2014 w sprawie wysokości i trybu przekazywania w 2014 roku środków Funduszu 

Pracy w § 4300 zwiększono wydatki na dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia 

młodocianych pracowników oraz ich rozliczania o kwotę 16 162,00 zł. 

 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85214 – Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki 

na ubezpieczenia emerytalne i rentowe § 3110 w wyniku zwiększenia dotacji zwiększono 

wydatki na zasiłki okresowe o kwotę 4 746,00 zł. 

 

W rozdz. 85216 – Zasiłki stałe § 3110 w wyniku zwiększenia dotacji zwiększono wydatki 

na zasiłki stałe o kwotę 5 016,00 zł. 

 



W rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej w § 4010 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników o kwotę 9 600,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na opłatę 

składek na ubezpieczenie społeczne o kwotę 400,00 zł. 

 

W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395  

– Pozostała działalność w ramach projektu „ Nowe kwalifikacje – lepsze jutro” dokonano 

przeniesienia planu pomiędzy paragrafami.  

 

W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – Pomoc materialna dla 

uczniów w wyniku zwiększenia dotacji celowej w § 3240 zwiększono wydatki  

na stypendia dla uczniów o kwotę 23 904,00 zł, w wyniku zwiększenia dotacji celowej  

w § 3260 zwiększono wydatki na wyprawki szkolne o kwotę 225,00 zł. 

 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002  

– Gospodarka odpadami w § 4120 zwiększono wydatki na opłatę składek na Fundusz Pracy o 

kwotę 200,00 zł, w § 4140 zwiększono wydatki na opłatę składek na Państwowy Fundusz 

Rehabilitacji Osób niepełnosprawnych o kwotę 300,00 zł, w § 4210 zmniejszono wydatki  

na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 670,00 zł, w § 4280 zwiększono wydatki  

na badania profilaktyczne pracowników o kwotę 50,00 zł, w § 4700 zwiększono wydatki  

na szkolenia pracowników o kwotę 120,00 zł. 

 

 W rozdz. 90017 – zakłady gospodarki komunalnej § 4010 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników o kwotę 4 000,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na opłatę 

składek na ubezpieczenie społeczne o kwotę 5 700,00 zł, w § 4210 zmniejszono wydatki  

na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 9 700,00 zł. 

 

         W dziale 921  -Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego ,rozdz. 92109  zmniejszono  

wydatki o kwotę 286.676 zł gdyż zadanie wycofano z realizacji. 

 

W dz. 926 – Kultura fizyczna, rozdz. 92601 – Obiekty sportowe § 6050 zwiększono 

wydatki na realizację zadania pn.: „Przebudowa budynku po byłej zlewni mleka we wsi Patoki – 

magazyn sportu” o kwotę 19 500,00 zł. 

 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75011 – Urzędy wojewódzkie  

w wyniku zwiększenia dotacji celowej w § 4110 zwiększono wydatki na opłatę ubezpieczenia 

społecznego pracowników, w związku z podniesieniem od 1 lutego 2012 r. wysokości składki 

rentowej o kwotę 1 429,00 zł. 

 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85215 – Dodatki mieszkaniowe  

w wyniku zmniejszenia dotacji celowej w § 3110 zmniejszono wydatki na wypłatę zryczałtowanych 

dodatków energetycznych za I i II kwartał 2014 r. dla odbiorców wrażliwych energii elektrycznej  o 

kwotę 1 000,00 zł. 

 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXVII/237/14 w sprawie 

zmiany w budżecie gminy na 2014 rok. 

 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

 



Ad.5d) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2014 – 2017. Skarbnik Gminy poinformowała, że radni w 

materiałach otrzymali projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2014 – 2017. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej i Wykazie 

Przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej wynikają ze zmian w planach dochodów i 

wydatków oraz wartości zadań przyjętych do realizacji. 

 

   Następnie Pani Skarbnik przedstawiła objaśnienia do zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy na lata 2014-2017 zwracając uwagę na proponowane zmiany w stosunku do projektu: 

 

 

 

Objaśnienia  

do zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2014-2017 

 

I. Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2014-2017 

polegają na: 

 

1. Zwiększeniu planu dochodów ogółem w roku 2014 o kwotę 357 593,00 zł w tym: dochody 

bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 494 674,00 zł, dochody majątkowe uległy zwiększeniu 

o kwotę 7 800,00 zł. 

2. Zmniejszeniu planu wydatków ogółem w 2014 r. o kwotę 2 015 923,00 zł, w tym: wydatki 

bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 501 224,00 zł , wydatki majątkowe uległy zmniejszeniu 

o kwotę 2 517 147,00 zł. 

 

3. Zmniejszeniu planu dochodów ogółem w roku 2015 o kwotę 1 053 988,00 zł w tym: 

dochody bieżące pozostały bez zmian, dochody majątkowe uległy zwiększeniu o kwotę 

1 053 988,00 zł.  

 

I. Zmiany w załączniku Nr 2 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2014-2017 

polegają na: 

 

1. W wyniku rezygnacji mieszkańców z budowy przydomowych oczyszczalni ścieków 

zmniejszeniu nakładów na realizację zadania pn.: „Budowa przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Gminy Brańsk (II etap)” o kwotę 1 703 406,00 zł. 

  

 

    Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy wymagane 

przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane. 

 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXVII/238/14 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2014 – 2017.  
/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.6) Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 

2013/2014, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów przedstawiła Pani Agata Michałowska. 

 

Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja stanowi załącznik do protokołu/. 

 



Ad.7) Informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy 

Brańsk złożonych za 2013 r. przedstawił Przewodniczący Rady, natomiast informację z 

przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych kierowników jednostek organizacyjnych 

Urzędu Gminy Brańsk złożonych za 2013 r. przedstawił Wójt Gminy Brańsk. 

 

Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8) Podsumowanie VI kadencji samorządu terytorialnego. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy Brańsk, który odczytał słowa skierowane do radnych:  
 

Mija kolejny okres pełnienia przeze mnie wielu funkcji publicznych w samorządzie 

gminnym, powiatowym, wojewódzkim, związkowym, służby trudnej wypełnionej troską o 

rozwiązywanie ludzkich problemów, naszych miast, wsi, mojej gminy. 

 W niełatwej pracy samorządowej starałem się ludziom służyć, ludzi szanować,   godzić, 

szukać porozumienia, a nie skłócać, dlatego nie raz pytają się moi koledzy: jak to robisz, że 

wszyscy Tobie pomagają od prawicy po lewicę, nieważne kto rządzi w kraju, województwie czy 

powiecie, zapraszają na konferencję, proszą o porady. 

     Swoje doświadczenie, wiedzę, wykształcenie prawnicze w pracy samorządowej            

wykorzystałem dobrze, które zaowocowało wieloma udanymi przedsięwzięciami. Niech każdy 

uczciwie wokół siebie spojrzy  i oceni jak było, a jak jest dziś - jakie są drogi, szkoły,  straże 

pożarne, świetlice, miejsca pamięci narodowej, obiekty sportowe, kulturalne, place zabaw, zbiornik 

wodny. Czy w ogóle niektóre były? Wspólnie byłą i obecną kadrą,  moimi wspaniałymi 

współpracownikami zbudowaliśmy od podstaw nasz urząd gminy, strukturę organizacyjną. 

 W najbliższych dniach kończy pracę VI kadencja samorządu terytorialnego wójta         

gminy, rady gminy. Dziękuję wszystkim  Państwu z zaufanie jakim mnie obdarzyliście,         

oddając na mnie swoje głosy w odbywających się do tej pory wyborach. Serdecznie dziękuję za 

okazaną pomoc, za wszystkie Państwa uwagi, opinie i wnioski, które służyły doskonaleniu pracy 

wójta, urzędu, rady gminy i uczyły wrażliwości na rozwiązywanie naszych problemów. Dziękuję 

Czcigodnym księżom, radnym gminy, sołtysom, nauczycielom, strażakom, wspaniałym rolnikom, 

przedsiębiorcom, pracownikom urzędu, emerytom i  jednostkom podległym, Gminnemu Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej, Ośrodkowi Kultury, Bibliotece, każdemu z Państwa za ogromny wkład pracy 

włożony w rozwój naszej gminy. Sukces Gminy Brańsk jest naszym wspólnym sukcesem. 

 Dziękuję parlamentarzystom RP, urzędowi wojewódzkiemu, marszałkowskiemu,          

starostwu bielskiemu, kolegom wójtom, burmistrzom, policji, straży pożarnej, bankowi 

spółdzielczemu w Brańsku i innym jednostkom życzliwym Gminie Brańsk za owocną,            

wzorową współpracę. 

Kandyduje ponownie na stanowisko wójta Gminy Brańsk, ponieważ wiem że moje 

wieloletnie doświadczenie w pracy samorządowej, znajomość sytuacji społeczno-gospodarczo-

politycznej kraju, gminy, problemów mieszkańców pozwalają na dalszą efektywną pracę i 

przyczynią się do jej rozwoju. Wiem co trzeba jeszcze w naszej gminie usprawnić, jak dalej 

rozbudować infrastrukturę by mogła jeszcze szybciej, bardziej się rozwijać. 

      Mam dalekosiężną wizję rozwoju ziemi brańskiej. Wierzę że tak jak dotychczas w zgodzie, 

dzięki dobrej współpracy z nowo wybraną Radą Gminy dzięki Państwa wsparciu uda się 

zrealizować nasze wspólne zamierzenia. 

 Z wyrazami szacunku 

Krzysztof Jaworowski 

Wójt Gminy Brańsk 

 

 

 

 



Wójt dodał, że jest w gminie realizowanych jest wiele inwestycji, mi. in.: rozpoczęto j 

budowę sieci szerokopasmowej, która umożliw łatwiejszy dostęp do internetu. Inwestycja ta jest 

realizowana przez 11 gmin, poczynając od Drohiczyna, poprzez Siemiatycze, Grodzisk, 

Dziadkowice, kończąc na Brańsku. Jej koszt przywiduje się no ok. 6 mln zł., z czego Gmina Brańsk 

ma zapłacić 860 tys. zł., co stanowi 15% wkładu. Wójt podkreślił, że w dobie szybkiego postępu 

elektronicznego, bez tego wkładu przyszłość gminy będzie mizerna. Wójt zaznaczył, że młodzież, 

rolnicy i przedsiębiorcy potrzebują łatwego dostępu do internetu. Gmina zmierza również do 

realizacji usługi poczty elektronicznej, alby wiele spraw, m.in. wydawanie zaświadczeń móc  przy 

jej pomocy otrzymywać i załatwić, bez potrzeby odwiedzania urzędu. Wójt dodał, że gmina jest na 

etapie ogłaszania przetargu na budowę kolektorów słonecznych na budynkach instytucji 

publicznych. Jest to inwestycja, którą należy zrealizować do 30.06.2015 r., ponieważ taki termin 

obowiązuje w umowie jest objęty dofinansowaniem. Wójt wspomniał jeszcze, że zakupiono  

agregaty prądotwórcze, nową równiarkę i nową koparkę, do oczyszczania poboczy. 

Wójt podkreślił, że wszyscy wykonali przy tym wspaniałą pracę, dzięki czemu gmina 

jest na dobrym poziomie, mimo, że należy do najbiedniejszych w kraju (263 miejsce wśród 

najbiedniejszych gmin w kraju), a zarazem jedną z najbardziej innowacyjnych (32 miejsce w 

kraju).Oznacza to, że gmina jest rozwojowa, i dobrze realizuje swoje zadania. 

Wójt życzył sukcesów w nadchodzących wyborach. Poprosił o wytężoną pracę w 

okresie przedwyborczym, merytoryczną rozmowę z wyborcami, rozwagę przy dokonaniu wyborów.  

Zwrócił uwagę na propagandę przedwyborczą i zagrożenia z niej płynące. Zaznaczył, że 

pracownicy urzędu są młodzi i wykształceni, natomiast zatrudnieni starsi pracownicy są 

doświadczeni i pracowici. Dodał, że w urzędzie nie panuje dyktatura tylko współpraca. Nadmienił, 

że osoby, które sądzą inaczej są w błędzie. Wójt podkreślił, że współpraca ze szkołami, dyrektorami 

i nauczycielami układała się wzorowo. Uczniowie osiągali wysokie wyniki w nauce, a szkoły 

zdobywały liczne nagrody w konkursach, więc nie ma potrzeby zmian personalnych.  

Wójt wspomniał również o akcjach propagandowych, którymi jest zaskoczony.  

Wójt podziękował sołtysowi wsi Patoki za wzorową postawę, kulturę osobistą i 

mądrość życiową. Podkreślił, że nikt nie powinien mieć odwagi takiej osoby krytykować tylko ze 

względu na wiek. 

Wójt przypomniał o zbliżających się wyborach na sołtysów. Poprosił o rozwagę. 

Wspomniał o wyborach w Kadłubowce. Nadmienił, że wszystkim należy się szacunek i 

wdzięczność za współpracę. 

Wójt przypomniał o pracach jakie zostały wykonane. Podkreślił, że gmina jest gminą 

niezadłużoną i nie należy jej porównywać do innych gmin, które mają długi. Wójt podziękował 

pani Skarbnik za współpracę. Zaznaczył, że jest ona wysokiej klasy fachowcem.  

Wójt jeszcze raz podziękował wszystkim radnym, na czele z przewodniczącym. Życzył 

powodzenia w nadchodzących wyborach. 

 

Ad. 9) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 10) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 11) Sprawy różne. 

 Głos zabrał Czerniawski Stanisław, który przypomniał, że jest wieloletnim sołtysem i 

radnym obecnej kadencji. Podziękował wójtowi gminy Brańsk za miłe słowa dotyczące 

swojej osoby. Podkreślił, że w czasie swojej 16-leniej pracy społecznej wielokrotnie 

kierował się do wójta z prośbą o pomoc, przy rozwiązywaniu różnego rodzaju problemów. 

W swojej wypowiedzi przytoczył słowa z pięknej, pożytecznej i pouczającej homilii Jana 

Pawła II, mówiące o tym, że „Polsce potrzeba ludzi sumienia”. Zaznaczył, że lata 

obserwacji i współpracy pozwoliły mu na wysnucie wniosku, że takim „człowiekiem 

sumienia” jest właśnie wójt Krzysztof Jaworowski. Podkreślił, że finanse wsi, przy pomocy 

państwa Sobolewskich nie stanowiły problemu. Nadmienił jednak, że wielokrotnie w 



sprawach gospodarczych wsi, często nawet w godzinach nocnych prosił wójta o wsparcie, 

m.in. przy przebudowie drogi, remoncie kapitalnym świetlicy wiejskiej, przebudowie 

przystanków, w tym szkolnego i drobnych sprawach lokalnych i zawsze uzyskiwał 

potrzebna pomoc. Zauważył, że obecnie zapanował niezdrowa atmosfera i nikt tego nie 

docenia. Wspomniał, że na wielki Jubileusz 2000 Roku został wybudowany krzyż z 

napisem „Nie daj się zwyciężyć złu, ale zło dobrem zwyciężaj”. Jest to piękne i wzniosłe 

hasło, ale bardzo trudne do realizacji. Według żydowskich przepisów zło trzeba złem 

zwyciężać, ale wiara katolicka zobowiązuje nas do tego, aby przestrzegać wyżej 

wymienionej zasady, że jednak „zło trzeba dobrem zwyciężać”. Nadmienił, że w obliczu 

nadchodzących wyborów i zgłoszenia kontrkandydata na wójta we wsi zapanował zła 

atmosfera. Powiedział jakie zmiany są planowane przez nowego kandydata, który  uważa, 

tak jak Lenin po rewolucji w Rosji, że wszystko po starej władzy należy zmienić, a nawet 

zniszczyć, m.in. zamienić świetlicę wiejską na „karczmę z piwem”. Podziękował wójtowi za 

wysiłek i wkład włożony w rozwój wsi, który pozwolił na zwycięstwo w konkursie na 

najpiękniejszą wieś. Przypomniał, że zarzucano mu, że jest już w podeszłym wieku, który 

nie pozwala na sprawowanie funkcji radnego. Przytaczając słowa ks. Jana Twardowskiego 

„czas ucieka wieczność czeka” potwierdził, że jest najstarszy ze wszystkich radnych i 

pewnie nie wygra już następnej kadencji. Obiecał, że nawet mimo przegranej będzie 

pomagał gminie i swojej wsi, i angażował się w jej sprawy, dopóki mu zdrowie i siły 

pozwolą.  

 

 Głos zabrał przewodniczący Rady Gminy, informując radnych, że Pan Andrzej Charyton 

zaprasza wszystkich, po dzisiejszej sesji do obejrzenia Domu Opieki w Koszewie. 

Przewodniczący rady na zakończenie VI kadencji podziękował wszystkim radnym za 

przewodnictwo w obradach, wójtowi -  za dobrą współpracę, zastępcy, który zawsze trwał i 

czasami chwalił; Panu sekretarzowi, Pani skarbnik, kierownikom i dyrektorom, 

pracownikom urzędu , Prezesowi Banku, Kierownikowi Posterunku Policji sołtysom i 

wszystkim instytucjom za dobrą współpracę i życzliwość. Życzył wszystkim zdrowia i 

pomyślności w nadchodzących wyborach 

 Głos zabrał Józef Michałowski Kier. Ref. RŚ, Radny Powiatu Bielskiego, który 

podziękował wójtowi i radnym za współpracę i życzliwość. Życzył wszystkim sukcesu 

wyborczego i zachęcił radnych do głosowania w nadchodzących wyborach. 

 Głos zabrał Stanisław Bachurek Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku, 

który pogratulował radnym współpracy, bez której nie da się niczego osiągnąć. Przeprosił, 

że nieobecność na posiedzeniach, które z nadmiaru obowiązku musiał opuścić. Podziękował 

wójtowi za współpracę i okazaną życzliwość. Życzył sukcesów w nadchodzących 

wyborach.  

 Głos zabrał Stanisław Bolesta Kierownik Posterunku Policji w Brańsku, który 

podziękował za wielokrotnie okazywane wsparcie. Wyraził nadzieję, że skład rady po 

najbliższych wyborach nie ulegnie zmianie, a współpraca nadal będzie owocna. Życzył 

sukcesów w nadchodzących wyborach.  

 Głos zabrał Krzemień Kazimierz Przewodniczący NSZZ „Solidarność”, który 

podziękował za wieloletnią współpracę i okazywane dla rolnictwa wsparcie. Zauważył, że 

wiele osób przyjmuje tzw. postawę chłopa pańszczyźnianego i nie ma dla nich znaczenia, 

„kto będzie ich panem”. Podkreślił, że dla niego jest to bardzo ważne, kto będzie zarządzał 

gminą i nie podlega wątpliwości, że powinien być to obecny wójt. Przypomniał, że zna 

Krzysztofa Jaworowskiego już wiele lat i jest to człowiek, którego młode pokolenie 

powinno stawiać za wzór do naśladowania pod względem gospodarności i przywiązania do 

wiary. Podkreślił, że wójt ma bardzo silny kręgosłup polityczno-ideowy i nigdy nie 

przeciwstawił się swoim ideałom i poglądom politycznym. Zaznaczył, że bóg, honor i 

ojczyzna to nie są tylko puste hasła, ale wytyczne i kierunki, którymi wójt od pierwszych lat 

swojej działalności się kierował. Jeszcze raz podziękował za współpracę i życzył dalszych 



sukcesów. 

 Głos zabrała Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy Brańsk, która podziękowała 

wszystkim za wieloletnią współpracę i życzyła sukcesów w nadchodzących wyborach.  

 Głos zabrał Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy Brańsk, który podziękował za 

współpracę przewodniczącemu,  wszystkim radnym i wójtowi. Podkreślił, że współpraca ta 

była wzorowa. Stwierdził, że decyzje podejmowane na sesji są bardzo ważne, niemal 

najważniejsze dla mieszkańców i nikt nie powinien twierdzić inaczej.  

 Głos zabrała Jolanta Januszewska Kier. GOPS, która podziękowała za wieloletnią 

współpracę. Nadmieniła, że społeczeństwo naszej gminy się starzeje i należy zadbać o 

osoby najbardziej potrzebujące. Życzyła sukcesów w nadchodzących wyborach.  

 Głos zabrał przewodniczący Rady Gminy, który wraz z wójtem Gminy Brańsk wręczył 

wszystkim radnym pamiątkowe listy gratulacyjne z podziękowaniem za współpracę.  

 Głos zabrał Wójt Gminy Brańsk, który poprosił o odmówienie modlitwy za zmarłego 

radnego Andrzeja Kunickiego. Wszyscy pomodlili się wspólnie. Wójt podziękował jeszcze 

raz wszystkim za współpracę. Życzył, aby gmina Brańsk nadal się rozwijała w tak szybkim 

tempie i pozostała gminą przewodnią na naszym terenie.  

 

 

Ad.12) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 11
30 

zamknął 

obrady XXVII sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…”. 

   

    

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

    Wioletta Zaleska                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 


